
 

 
 

 

Soutěž o nejstrašidelněji vyzdobenou třídu 
Doma jsme hned začali tvořit. Na strašidelné ruce jsme potřebovali: rukavice, sádru a červenou barvu. 
Do rukavice jsme nalili sádru a počkali jsme, až ztvrdne. Pak jsme červenou barvou udělali krev. Na 
svíčky jsme použili černý karton, tavnou pistol a ruličky. Duchy jsme vyrobili z nafukovacích balónků a 
záclon. Nejvíce nám dal zabrat krvavý vrah. Vše jsem donesl do školy, spolužáci donesli výrobky také. 
Třídu jsme společně vyzdobili a soutěž nakonec vyhráli!!! Matyáš Bystroň, 4. A 
 

 

Němčina nekouše  

Ve středu 8. 11. 2023 

proběhla ve třídách 8. A a 8. 

B jazyková animace Němčina 

nekouše. Tento projekt je 

podporován Ministerstvem 

školství, Česko-německým 

fondem budoucnosti a 

Velvyslanectvím Spolkové 

republiky Německo v Praze. 

Mgr. Šárka Feketsová  

 

  
 
 

Co víme na Jihu 
Dne 1. 11. 2023 se 5 žáků naší školy zúčastnilo vědomostního kvízu Co víme 
na Jihu. Tuto soutěž organizovala ZŠ Dvorského, která chtěla touto formou 
podpořit vzájemné poznávání a rozvoj meziškolních vztahů. Této akce se 
zúčastnilo 12 škol z Ostravy–Jihu. Naši školu reprezentovali – Vojtěch Eliáš 
z 6. A, Pavel Stryja z 8. A, Matěj Křižovský, Matyáš Prusek a Šimon Strapáč ze 
třídy 8. B. Mgr. Šárka Feketsová 
 
 

Dějepisná olympiáda 
18. ledna 2024 jsem se zúčastnil dějepisné olympiády na ZŠ Mitušova v Ostravě-Hrabůvce. V těžké konkurenci jsem obsadil 
skvělé 34. místo. Test byl vcelku jednoduchý, ale ostatní soutěžící zvládli přípravu o něco lépe. Moc jsem si to užil a doufám, 
že se mi příští rok podaří dosáhnout na krásné 33. místo. Pavel Stryja, 8. A 
 

Vánoční sportování na Srbské 
V týdnu před Vánocemi proběhla na naší škole řada sportovních akcí. Šlo o závodivé hry pro 1. – 6. třídy, Vánoční laťku a  
Srbská Cup 2023 v kategorii chlapců i dívek. Nejlepším dívčím florbalovým týmem školy se stalo družstvo holek z 6. A, které  
neprohrály ani jediný zápas. V turnaji chlapců hrálo 8 družstev, z toho jedno družstvo učitelů. Turnaj nabídl krásné zápasy: 
1. místo: UčiteLove (Radovan Lokša, Lukáš Kosík, Lukáš Kloza, Tomáš Olša) 
2. místo: SC Hruška (Adam Slíva, Ivan Grupáč, Matěj Šeděnka, Jonáš Forman, Daniel Murín) 
3. místo: H20 (Alexandr Jelen, Pavel Stryja, Jan Dorotík, Šimon Pelikán, Viktor Pala, Sebastian Sýkora) 
V soutěži Srbská laťka naši žáci svedli souboj s žáky naší spřátelené základní školy z Ostravy-Hrabůvky. V celkovém součtu 
vyhráli žáci naší školy. V tělocvičně panovala bouřlivá atmosféra. Všichni žáci povzbuzovali všechny závodníky. Příští rok 
akci zopakujeme. Ceny do soutěže věnovala Rada rodičů ZŠ Srbské. Děkujeme panu zástupci ředitele Olšovi za organizaci 
celého vánočního sportovního týdne a všem, kteří pomáhali, účastnili se a fandili.  
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Holá, holá, PéBečko vás volá! 
V letošním školním roce dostala naše škola opět možnost zúčastnit se tohoto 
projektu. Na vaše nápady jsme letos získali částku 50 000 Kč. Chcete cokoliv 
na naší škole ještě vylepšit? Máte nápady? Sem s nimi!  
 
Popřemýšlejte o tom, co by vám zpříjemnilo pobyt ve škole, sledujte dění 
kolem sebe, poraďte se s kamarády. Nyní máte příležitost něco aktivně 
ovlivnit a váš hlas má význam. Projekty mohou být podány za třídu, skupinu 
či jednotlivce. Na podání návrhu budete mít celý měsíc únor. Následně 
budou vaše návrhy hodnoceny vedením školy a členy žákovského 
parlamentu. Do 2. kola postoupí několik vybraných projektů. Jejich aktéři pak 
budou své návrhy prezentovat a propagovat během čtrnáctidenní kampaně.   
 
O nejlepším projektu poté rozhodnete vy sami. Hlasování proběhne 
prostřednictvím on-line aplikace, kterou zařizuje radnice. Podrobnější 
informace vám podají zástupci Žákovského parlamentu. 
Těšíme se na vaše nápady!!! 
 

Rozhovor s Maruškou z 8. B 
U žákovského parlamentu ještě chvíli zůstaneme a vyzpovídáme zástupkyni 8. B Marii Košařovou: 
1. Maruško, jak hodnotíš práci Žákovského parlamentu a co říkáš na jeho fungování? Je demokratický? 
Jsem happy, že to máme, je to něco zajímavějšího. Parlament funguje, i když jsme toho ještě moc neudělali, 
jelikož začínáme. Většinou se hlasuje, samozřejmě demokraticky. Některé akce bych ale nechala pro první 
stupeň. Halloween byl v pohodě, ale donést si plyšáka do školy a potom to hodnotit, to mi přijde divné.  
2. Jak se ti líbí ve třídě 8. B? 
Miluju naši třídu, miluju všechny, co tam jsou. Netěším se na střední jenom kvůli nim, bo mi budou 
chybět. Máme skvělý kolektiv, za mě máme nejlepší třídu na škole. Miluju všechny, no některé víc a 
některé méně :-D, ale i kluci mi budou chybět, i když mě někdy štvou, všichni mi budou prostě chybět. Ve 

všem si pomáháme, je to hezké.  
3. A které předměty máš nejradši?  
Baví mě dějepis. Stačí mi si jej přečíst a pamatuju si to a to se mi líbí. Mám ráda Marii Terezii, zbožňuju ji. Byla to silná žena, 
která toho hodně udělala, i tu povinnou školní docházku, za což se nezlobím, protože by to stejně někdo udělal. Když se 
podíváte do minulosti, tak žena byla u plotny a nic nedělala a muž ji zbil za to, že pomalu neudělala večeři. Ani tu Marii 
Terezii nechtěli do té vlády, měla to jako žena těžší a musela si to vybojovat.  
4. Co tě inspiruje nebo motivuje k učení? Máš nějaké konkrétní cíle, kterých bys chtěla dosáhnout? 
Motivuje mě asi to, že se chci dostat na školu, konkrétně na učitelku ve školce. Baví mě to s dětmi. Učení samotné mě však 
moc nebaví a nenaplňuje mě.   
5. Jak trávíš svůj volný čas? 
Buď jsem s holkama, mám tréninky aerobiku nebo spím. Taky ráda hraju na ukulele, kytaru a chodím od malička do zpěvu. 
Ráda zpívám např. Vono od Polákové. Jinak miluju zvířata, máme doma pejska. 
6. Chtěla bys něco říct našim čtenářům na závěr? 
Lidi, neberte tu školu tak vážně, škola není všechno. Nestresujte se tolik se známkami, vždycky tu pro vás někdo je, ať už 
mamka, taťka nebo kamarádi. Vždycky to nějak půjde.   
 

ZIMA                                                              ZIMA 
Zima přišla hned,                                                 Zima, zima, bude zima,                       Z kopce, do kopce 
studí nás jak led.                                                   všude mráz, všude led,                       a nedávno byly Vánoce. 
Přinesla nám sněhu dost,                                    u stolu nás bude pět.                            Sníh mi padá na ruce 
máme z toho velkou radost.                               Za okny padá sníh,                               a za rok zase Vánoce. 
Když přinese sněhu ještě víc,                             půjdeme jezdit na saních.                    Tereza Bubeníková, 5. A 

budeme mít sněžné schody  
až na Měsíc. Jakub Slucký, 5. A 
  

 
 
Víte??? 
Víte, čeho se bojí ryba? Když ji  

na mobilu zazvoní: „vítejte v síti“. 

Jak se díky vodě získá světlo? Umyjí se okna.  

Jak uděláte práci za celý měsíc během jednoho 

dne? Snězte všechny čokolády z  adventního 

kalendáře naráz.  

Jakou hru nesnášejí prasata? „PIŠKVARKY“.  

Jakou silou se veš drží na pleši? Vší silou.  

 

Hlášení v ZOO: Prosíme maminku Jiřinky, aby  

se dostavila pro sandálky ke lvímu výběhu.  

Emilie Szwedová, 5. A  

 

 



 

 
 

Náš pan učitel Lukáš Kloza 
Tentokrát se žáci naší školy ptali pana učitele Lukáše Klozy na různorodé otázky nejen ohledně učitelství, ale také na jeho 
pestré trávení volného času. Pojďte si přečíst, jak odpovídal, a dozvědět se tak o něm něco víc! 
1. Jak jste se dostal k učení a proč jste začal učit právě na Srbské? 

Tak nějak jsem vyzkoušel více profesí, kde jsem se toho hodně naučil, ale v žádné jsem se nenašel. A 
tak jsem se rozhodl, že dokud nezjistím, co chci dělat, že se vrátím na univerzitu, kde jsem si 
dodělal ještě magisterský titul. Byl jsem úspěšný, účastnil se i grantového výzkumu se zaměřením 
na geoekonomiku Číny, a tak jsem zvažoval pokračovat v doktorandském studiu, lákalo mě učit 
vysokoškoláky, ale už ne tolik psát odborné články a sedět tak desítky hodin měsíčně za počítačem. 
Uvědomil jsem si, že když mě baví trénovat děti taekwondo, že by mě mohlo bavit i učit děti ve 
škole, navíc mě lákala představa, že budu moci v létě mít dva měsíce volna a v klidu tak cestovat a 
poznávat země, o kterých jsem se učil, a tak jsem se na konci vysokoškolského studia poohlížel po 
školách v okolí, které hledají učitele zeměpisu, a dostal se na Srbskou.  

2. Baví vás učit děti? 
Ano, kdyby mě to nebavilo, tak bych už neučil. Nerad dělám věci, které mě nebaví, nebo které nemají smysl. V minulosti jsem 
dělal hodně věcí, které mě nebavily, např. středoškolská matematika pro mě byla utrpením, takže si teď o to více vážím toho, 
že mám práci, která mě baví a má smysl. 
3. Jak dlouho děláte taekwondo? 
Už je to přes 15 let. Taekwondo pro mě znamená stabilitu. Lidi přicházejí a odcházejí, ale taekwondo zůstává. Dává mi 
svobodu vyjádřit sám sebe skrze pohyb a taky radost ze života. Když jste zvyklí jít do boje bez ohledu na to, jak to může bolet 
a znáte svou sílu, tak o to více si můžete dovolit být sami sebou, protože nemáte potřebu vypadat silnější nebo s kýmkoli 
soupeřit. O to více si pak na lidech všímáte toho dobrého. 
4. Jaké je to být třídním učitelem? 

Nepoznáte to, dokud to sami nezkusíte. Je to větší odpovědnost a více povinností, ale zároveň je fajn mít ve škole svou třídu a 
své zázemí. 
5. Bavíte se? 
Ano, můj život je plný zábavy. Příroda, kultura, tělocvična, moje oblíbené japonské historické seriály, hudba, podcasty, sem 
tam nějaká knížka, PC hry, dobré asijské jídlo, cestování, procházky atd., jen jako introvert, nejsem party typ a rád trávím čas 
o samotě nebo s menším počtem lidí. 
 

 

O čokoládovou vařečku 
V pátek 19. 1. 2024 jsme se zúčastnily 24. ročníku již tradiční soutěže O 
čokoládovou vařečku na téma Salát chutně a zdravě. Ráno jsme se dopravily 
tramvají s paní učitelkou Feketsovou na Střední školu společného stravování 
v Ostravě-Hrabůvce. Po příjezdu na místo následovala krátká prohlídka kuchyně, 
kde jsme dostaly zástěry a čepice. Daly jsme se do vaření. Naše pokrmy byly 
Asijský sen, Zeleninový salát s balkánským sýrem a Mix salátů s kuřecím špízem 
a blue cheese dresinkem. Po dokončení pokrmů jsme se přesunuly do sálu před 
porotu a diváky, dodělaly svá jídla a netrpělivě čekaly na vyhlášení. Všechny 
jsme po vyhlášení dostaly spoustu dárků a diplom. Umístily jsme se na 7., 11. a 
13. místě. Byl to super zážitek, i přes všechny počáteční obavy.  
Alexandra Kučerová 7. B, Valérie Ferfecká a Sofie Pačesová 8. B 

 

Úspěch na soutěži Šikovné ruce  
V listopadu jsme se zúčastnili výtvarné soutěže na Střední umělecké 
škole v Ostravě. Soutěžilo se ve dvou disciplínách. První byla Vánoční 
ozdoba. Úkolem bylo vytvořit 3D ozdobu na vánoční strom. Za naši 
školu se zúčastnil Dominik Hvojník a Melisa Mališová, která vyhrála 
krásné 3. místo. Zeptali jsme se Melisy na její dojmy:  „Jakmile jsme 
začali vyrábět, tak jsem prakticky zapomněla celý postup toho, co jsem chtěla 
vyrábět. Tak jsem celou dobu improvizovala, byla jsem trochu ve stresu, ale 
zvládla jsem to. Měli jsme na to 2 hodiny a dali nám všechen potřebný 
materiál. Po celou dobu bylo ticho a všichni jsme se soustředili. Já jsem 
vyráběla nějakou 3D hvězdu z modrého papíru. Trvalo mi to skoro 2 hodiny. 
Po týdnu jsem se dozvěděla, že jsem vyhrála 3. místo.“ Melisa Mališová,   
7. B 
Druhou disciplínou byla tvorba keramické vázy na hrnčířském kruhu. 
Zde nás důstojně reprezentoval Daniel Stipanitz a Daniela Zálešáková, 
která obsadila krásné páté místo a získala tak čestné uznání.   

 

 

Lezecká stěna v CDU sport   

Lezecká stěna v CDU sport je vhodná pro začátečníky, zkušené lezce, ale také děti. Uvnitř 

se nachází 4 různé lezecké stěny, které se liší barvami podle obtížnosti. Za hezkého počasí 

mohou návštěvníci využívat také venkovní stěnu. Sama jsem si vyzkoušela lezení na všech 

stěnách. Zkušený instruktor mi se vším pomáhal. Nasazení sedáku, karabiny s kyblíkem a 

navázání na lano bylo o to lehčí. Ze začátku mi to nešlo, ale postupem času jsem se rozlezla. 

Lezení se mi líbilo a doporučila bych všem si to vyzkoušet. Gabriela Stojáková, 4. A 

 
  
Kdopak by se slohu bál 
Ačkoli jsou pro většinu žáků slohové práce velkým strašákem, najdou se i tací, kteří strach prolomí. A jak 
nejlépe se postavit problému čelem? Přece tím, že se zúčastníte literární soutěže. Tak se také stalo u 
Adama Onderky ze 6. A. Literární soutěž s názvem Rodinné humoresky se pro něj stala velkou výzvou. 
Výzvy se však mají překonávat. Adam ji překonal svou slohovou prací, za kterou byl 13. 12. 2023 oceněn 
na slavnostním předání cen Magistrátu města Ostravy v Nové radnici. Snad se nás příště v čele vítězů 
umístí více! Mgr. Irma Navrátilová 
 

Drobek 
Kožíšek má hebký,                                     Je to křeček závoďák,                        Když pak přijde snídaně,  
ale je to neposeda,                                      kolečko má hrozně rád,                     nacpe si ji za škraně, 
je trošičku křehký,                                      je to prima kamarád,                          je to skvělý krčíček,                 Jan Schindler, 5. B 
jídlo pořád v kleci hledá.                          nikdy ti už nedá spát.                         jmenuje se Drobeček. 
                                                                                                                                      

Naše paní učitelka Lenka Opočenská 
Vyzpovídali jsme naši oblíbenou paní učitelku z 1. stupně, která učí děti v prvních a druhých 
třídách. Přestože se blíží doba, kdy se rozhodla zpomalit a věnovat se novým výzvám, její vášeň a 
energie zůstávají neotřesitelné. Její příběh je jako poutavá kniha, která nás přivádí k pochopení, že 
skutečným tajemstvím úspěchu je láska k tomu, co děláme, a podpora těch správných lidí kolem 
nás! 
1. Jak dlouho učíte a co Vás vedlo k tomu stát se učitelkou? 

Konkrétnímu číslu o délce mé učitelské praxe se raději vyhnu, můžu pouze říct, že je to dlouho… 
To, že se chci stát učitelkou, jsem věděla od 1. třídy. Tehdy jsem obdivovala a milovala svou třídní 
paní učitelku, jejíž jméno si samozřejmě pamatuji dodnes. Je pravdou, že v dětství jsem za 
nejdůležitější atribut této profese pokládala klasifikační sešit, chřestící náramky na zápěstí a boty 
na podpatku. Tyto rekvizity nikdy nesměly chybět při mých domácích hrách na školu.  
2. Baví Vás práce učitelky? Co považujete za nejtěžší na učitelské profesi? 
Učitelská práce mě baví od prvního dne až dosud. Baví mě vést zvídavé děti na jejich cestě za 

poznáním, baví mě veliká mnohotvárnost a kreativita této profese. Baví mě veškeré školní dění, ruch na chodbách, ve 
sborovně. Baví mě mít fajn kolegy i vedení, baví mě, že k nim patřím a že se na ně můžu spolehnout v nesnázích. Nejtěžší jsou 
srážky s nepochopením, to ale k životu patří.  
3. Jací jsou žáci dnes a jací byli v době, kdy jste začínala učit? 
Nevidím mezi nimi žádný velký rozdíl. Dnešní děti jsou stejně hravé, zvídavé, upřímné a otevřené všemu zajímavému jako 
kdysi. Stejně jako v začátcích i dnes z nich čerpám spoustu pozitivní energie. 
4. Jak to děláte, že jste stále tak vitální a energická? 
Jsem obklopena těmi správnými lidmi. Mám skvělou rodinu, která mě vždy ve všem podporovala a podporuje. Mám 
kamarády a spoustu zájmů. 
5. Co Vás vedlo k rozhodnutí ukončit učitelskou kariéru? Nechcete s námi ve škole ještě aspoň 10 let zůstat?  
Nestíhám! Je ještě spousta kopců, na které jsem nevylezla, spousta knížek, které jsem nepřečetla, spousta krásných míst, které 
jsem nepoznala. A tím raději se budu občas do školy vracet, pokud bude potřeba zaskočit třeba za nemocnou kolegyni. 
6. Co plánujete dělat na penzi? A jaké máte koníčky? 
Chtěla bych trochu zpomalit. Chtěla bych cestovat, chodit po horách, více se věnovat józe, zdokonalovat se v angličtině.  
7. Chtěla byste něco vzkázat našim čtenářům na závěr? 
Stará otřepaná fráze: Co tě nezabije, to tě posílí. 

Přijímací zkoušky 

Vážení žáci devátých tříd, blíží se termín Vašeho rozhodnutí výběru střední školy. Většina z Vás se připravuje na přijímačky a 

čeká Vás v životě první zkouška. Zkouška je příležitostí pro vás, ukázat svůj potenciál. Pamatujte také na to, že každý má své 

silné stránky, ať už je to ve znalostech nebo v dovednostech. Držím všem palce a věřím, že si vyberete správnou školu a 

přijímací zkoušky všichni zvládnete 😊.        Mgr. Robert Kecskés 

 

 


